



PRESS RELEASE

GOVERNOR OF PUERTO RICO

OFFICE OF THE GOVERNOR

Governor Rosselló announces beginning of request for qualifications for the transformation of the electric power system

(October 31, 2018 - La Fortaleza, San Juan) Today, Governor of Puerto Rico Ricardo Rosselló announced the beginning of the request for qualification process (RFQ) for companies interested in managing and operating all facets of the energy distribution and transmission system of the Puerto Rico Electric Power Authority (PREPA) through the mechanism of public-private partnership (P3).

"This process is an essential one for the transformation of our energy system. We will have the opportunity to give way to an energy system that responds to the real needs of the People of Puerto Rico and that, additionally, benefits from a total transformation of how we distribute and transmit energy," said the chief executive.

The process will allow the identification of private companies that meet the minimum requirements necessary to carry out the transformation and modernization of the Puerto Rico energy system.

Rosselló added that "along with the permits reform, the labor reform, and the new tax model, this new energy reform will make of Puerto Rico a much more competitive place, which will allow us to further improve the number of jobs and the economic indexes, which so far have established unprecedented improvement."

The private company that undertakes this P3 project must have the experience to also administer and use federal disaster recovery funds, which may be available for the transformation of PREPA.

The executive director of the Authority for Public-Private Partnerships (P3A), Omar J. Marrero, said that "the Rosselló Administration remains committed to providing greater stability, reliability, and efficiency to the energy system of our Island."

The executive director also indicated that "for this reason, we have considered some key objectives to get this project under way. These include, among others, developing a low-cost energy transformation process, energy resilience, developing new technologies, adequate capital investment, operational excellence, and financial sustainability."

The RFQ is available on the P3A website: www.p3.pr.gov. Qualifications of the potential bidders must be submitted by Wednesday, December 5, 2018 at 5:00 p. m.



GOVERNOR OF PUERTO RICO

OFFICE OF THE GOVERNOR

PRESS RELEASE

The results of the RFQ process will be announced during the second week of January 2019.

Citigroup Global Markets Inc., one of the main advisors in the transformation process of PREPA, is part of this RFQ process.

###



GOBERNADOR DE PUERTO RICO

OFICINA DEL GOBERNADOR

COMUNICADO DE PRENSA

Gobernador Rosselló Nevares anuncia comienzo de solicitud de cualificaciones para transformación del sistema eléctrico

(31 de octubre de 2018 - La Fortaleza, San Juan) El gobernador Ricardo Rosselló Nevares anunció hoy el comienzo del proceso de solicitud de cualificaciones (RFQ, por sus siglas en inglés) para las empresas interesadas en administrar y operar todas las facetas del sistema de distribución y transmisión de energía de la Autoridad de Energía Eléctrica (AEE) mediante el mecanismo de alianza público privada (P3).

“Este proceso es uno esencial para la transformación de nuestro sistema energético. Tendremos la oportunidad de dar paso a un sistema de energía que responda a las necesidades reales de los puertorriqueños y que, además, se beneficie de una transformación total de cómo distribuimos y transmitimos la energía”, sostuvo el primer ejecutivo.

El proceso permitirá identificar empresas privadas que reúnan los requisitos mínimos necesarios para llevar a cabo la transformación y modernización del sistema energético de Puerto Rico.

Rosselló Nevares añadió que “junto con la reforma de permisos, la reforma laboral y el nuevo modelo contributivo, esta nueva reforma energética hará a Puerto Rico un lugar mucho más competitivo lo que nos permitirá mejorar aún más los números de empleos e índices económicos, que hasta el momento han establecido mejoría sin precedentes”.

La empresa privada que se encargue de encaminar este proyecto de P3 deberá contar con la experiencia para también administrar y utilizar fondos federales de recuperación de desastres, que pudieran estar disponibles para la transformación de la AEE.

El director ejecutivo de la Autoridad para las Alianzas Público-Privadas (AAPP), Omar J. Marrero, afirmó que “la Administración Rosselló Nevares continúa comprometida con brindar mayor estabilidad, confiabilidad y eficiencia al sistema energético de nuestra Isla”.

El director ejecutivo también indicó que “por tal razón, hemos considerado algunos objetivos claves para encaminar este proyecto que incluyen, entre otros, desarrollar un proceso de transformación de energía a bajo costo, resiliencia energética, desarrollo de nuevas tecnologías, inversión de capital de tamaño adecuado, excelencia operacional y sostenibilidad financiera”.



COMUNICADO DE PRENSA

GOBERNADOR DE PUERTO RICO

OFICINA DEL GOBERNADOR

El RFQ antes mencionado está disponible en el portal cibernetico de la AAPP (www.p3.pr.gov). Las cualificaciones de los potenciales proponentes se deberán someter en o antes del miércoles 5 de diciembre de 2018 a las 5:00 p. m.

Los resultados del proceso de RFQ se darán a conocer durante la segunda semana de enero de 2019.

Citigroup Global Markets Inc., uno de los asesores principales en el proceso de la transformación de la AEE, forma parte de este proceso de RFQ.

###